

Lokalrådet for Gjerlev By om Omegn

Referat af møde den 9. april 2019

Deltagere: Glen Sinclair, Jørgen Hansen, Erik Rose Andersen, Jytte Rasmussen, Bente Nielsen, Karin Brøndberg, Margrethe Winther og Charlotte Juhl

Afbud fra: Gitte Schou, Else Mikkelsen og Bodil Hansen

Først velkommen til Erik Rose-Andersen, der har sagt ja til at træde ind i lokalrådet.

1. Byforskønnelse – arealet ved ”trekanten”

Der er afholdt møde med kommunen om projektet.

Det viser sig, at projektet alligevel ikke kan godkendes.

Vi er blevet opfordret til at søge landdistriktpuljen i stedet.

Der kan søges op til 150.000 kr.

Der er hentet tilbud hjem ift. planering af ujævnheder, beplantning med 21 lindetræer og et rododendronbed. Udgifter til dækning af brændstof til plænetraktor kan der ikke søges midler til, så det må dækkes på anden vis.

Carl Johan vil tromle området, når forholdene er til det.

Der er også dialog med kommune om at føre fortov helt ud til/forbi trekanten, så man kan færdes sikkert ud til stadion.

2. Lokalplan - vejføring ved aktivitetshuset

Skulle være drøftet på udvalgsmøde den 28. marts, men er udskudt til et kommende møde.

Vi skal hurtigst muligt komme med Lokalrådets tanker for udviklingen af området omkring aktivitetshuset og byen generelt.

Lokalrådet indstiller at der ikke laves byggegrunde på den lille boldbane og at der ikke laves vejgennemføring mellem aktivitetshuset og kirkecenteret. Det er ønsket at området kan udvikles til et grønt rekreativt område.

Det forventes at der komme en pulje til Landsbyudvikling der kan søges.

Der stilles forslag om byggegrunde på den yderste halvdel af den store boldbane. Andre muligheder for byggegrunde kunne være Festpladsen, området Chr. Lynges vej over mod Østermarksvej eller udsigtsgrunde ved Lærkevej/Ærteholmsvej.

Glen sammenfatter noget på skrift om dette og sender til kommunen – afdeling Plan.

3. Hjemmesiden - Gjerlevby.dk

Peter Pedersen har lavet hjemmesiden. Oplysninger som de enkelte foreninger ønsker på hjemmesiden skal sendes til peterpedersen@live.dk

De fleste foreninger har egne hjemmesider. Hjemmesiden er tænkt som info/ link til disse egne sider.

Hjemmesiden er også koblet sammen med facebooksiden ”Gjerlev by og omegn”, så nyheder der kommer på Facebook automatisk kommer på hjemmesiden.

Mette Søgaard Ebbesen vil gerne varetage drift af hjemmesiden.

Enkelte foreninger mangler at opdatere deres kontaktoplysninger, det drejer sig om følgende:

Jagtforeningen, aktivitetsudvalget, spejderne, kirkecenter og egnsarkivet.

Deadline for opdatering er den 1. maj.

Der oprettes en kontakmail til hjemmesiden, således at alt korrespondance til Mette går via denne mail.

Der oprettes også en mailadresse til lokalrådet, således at kontakt til lokalrådet sker på denne mail.

Margrethe er tovholder fra lokalrådet ift. hjemmesiden og kontaktperson til Mette.

Vi vedtager at det skal være muligt for lokale erhvervsdrivende at få reklame/ evt. link på hjemmesiden, til deres egne hjemmesider. Tilbud til alle erhvervsdrivende i postnr. 8983.

Forslag om at man skal betale 1000 kr. for virksomheder med over 5 ansatte og 500 kr. for virksomheder med under 5 ansatte.

4. Velkomstbrev/ hilsen til nye borgere i byen

Gitte og Charlotte har udarbejdet forslag, hvor der bydes velkommen. Brevet skal ikke indeholde kontaktoplysninger fra alle foreninger og erhvervsdrivende, men i stedet oplyse om hjemmeside og Facebook.

En idé kunne være, at ejendomsmæglere, der sælger huse i området kunne have brevet klar til udlevering. Der gives en æske chokolade eller en blomst sammen med brevet. Forsamlingshuset tilbyder også to gratis billetter til et af deres arrangementer.

Gitte og Charlotte finpudser brevet, og får det sat pænt op.

For at det skal lykkes, har alle et ansvar for at give besked, når der kommer nye naboer der skal modtage en velkomst.

5. Landdistriktskonference

Der afholdes Landdistriktskonference i Ommersysselhallen den 27. april. Flere fra lokalrådet deltager.

6. Udvikling af området omkring Aktivitetshuset

Delvis drøftet under punkt 2 på dagsordenen.

Vi håber meget på en pulje til Landsbyudvikling, og vil i givet fald sætte en større proces i gang, hvor alle byens borgere skal inviteres til inddragelse. Kommunen har tilkendegivet at Gjerlev vil blive prioriteret såfremt der afsættes midler til dette.

7. Landdistriktspolitikken, fremadrettet arbejde med denne

Vi afventer landdistriktskonferencen og udskyder punktet til næste møde.

8. Eventuelt

- Østjyllands Politi kommer til byen, med deres mobile politistation, torsdag den 11/4.

- Indboforsikring: Betales for dette år af lokalrådet. Fremadrettet deles udgiften mellem Aktivitetsudvalg, seniorforeningen, lokalrådet samt Venneforeningen. Når Juniorklubben kommer i gang vil de også skulle være med til at betale til forsikringen.

- Venneforeningen bør også repræsenteres i Lokalrådet. Jørgen tager kontakt.

- Skiltning til Aktivitetshuset – Venneforeningen arbejder på dette. Der er via fondsmidler sørget for at udgifterne hertil kan dækkes.

- Husk at benytte LED-tavle ved Hadsundvej til info om arrangementer. Obs. Farvevalg og mængden af tekst, da man ellers ikke kan læse hvad der står.

- Glen udsender opdateret mailliste.

Næste møde afholdes den 14. maj, kl. 19.00 i Aktivitetshuset